
 

Mijmeringen          21-10-2021 

Deze week vindt U in Op de Hoogte de vergaderstukken voor de komende NPO Ledenraad van 27 

november. Als net (weer) aangetreden secretaris a.i. is dat een klus die wat tijd kost maar 

tegelijkertijd ook een mooie gelegenheid om nog eens inhoudelijk stil te staan bij zaken die 

geagendeerd zijn.  

In bijlage 4.c vindt U een bericht van collega’s Rittersma en van Dijk over de dit jaar weer opgestarte 

doping controles. Het is een puike prestatie van de dopingcommissie en de controleurs om vanuit 

stilstand het dopingcontrole programma  weer stevig neer te zetten. Ook verheugend is het feit dat 

geen doping zondaars zijn betrapt. In België hebben ze helaas wel een aantal doping gevallen dit 

seizoen. Internationaal schijnen de doping controles nogal verschillend te worden opgepakt of geheel 

niet te worden opgepakt. Het was daarom goed te lezen in een bijdrage van drs. De Weerd in het 

Spoor van 15 oktober dat hij zich gaat inzetten om ervoor te zorgen dat binnen de FCI gewerkt gaat 

worden aan een eenduidige lijst van verboden middelen en goedgekeurde laboratoria. Dat de FCI 

deze taak op zich neemt werd hoog tijd en het zou een stap in de goede richting zijn. Een volwassen 

sport die zichzelf serieus neemt dient het doping vraagstuk zo te benaderen.    

Bij het agendapunt over het vliegprogramma kunt U kennisnemen van alle amendementen en 

voorstellen vanuit de afdelingen. Dit zijn er best veel enerzijds en de termijn is nog niet gesloten. 

Anderzijds zijn de verschillen met het NPO voorstel te overzien. Een vliegprogramma raakt aan de 

essentie van onze sportbeleving en verdient daarom een brede discussie. En laten we eerlijk zijn; we 

vinden er allemaal wat van en we hebben allemaal zo onze voorkeuren. Het zou echter mogelijk 

moeten zijn om samen uit alle voorstellen een gedragen programma op te stellen. Omdat te bereiken 

gaat het NPO bestuur informeel in overleg op 10 november met de afdelingen als voorbereiding op 

de Ledenraad van 27 november. Als we dan op de Ledenraad het Nationaal vliegprogramma 

vaststellen is het wellicht ook een idee om het voor langere tijd vast te klikken. Twee zaken wil ik nog  

benoemen bij de discussie over het vliegprogramma. Het is nu niet gelukt om de ZLU en NPO 

marathon vluchten dichter bij elkaar te brengen. Dat is dan maar zo en het zal nog wel enige tijd 

duren voordat het weer aan de orde komt. Het laatste punt zijn de soms ongepaste en grievende 

bijdragen aan de discussie over het concept vliegprogramma op met name social media. Daar kan ik 

kort over zijn. Ongepaste en grievende bijdragen gaan en horen in de prullenbak. 

Bij het financieel verslag en begroting kunt U lezen dat de NPO financieel gezond is maar dat met 

name het gestaag dalende ledental zorgen baart. De realiteit is dat onze sport sterk vergrijst en dat 

hieraan voorlopig ook geen einde komt.  En de aanwas van nieuwe leden is niet voldoende om het 

ledental op peil te houden. Een van de charmes van de duivensport is dat het oud en jong 

samenbrengt. Ook op gevorderde leeftijd kan men nog prima met duiven spelen. Maar de realiteit is 

dat we de komende jaren leden gaan verliezen. De grafiek van de leeftijdsopbouw van ons 

ledenbestand geeft in een oogopslag het probleem weer. 



 

 

Wat nu? Bij de pakken neerzitten is niet het antwoord dus zullen we actie moeten ondernemen. Bij 

het aanpakken van dat probleem heb je lichtpuntjes nodig en een wenkend perspectief. Een 

lichtpunt zijn de kandidaten voor de Sectie Sportbeleving en hun motivatie om de duivensport 

vooruit te helpen zoals U dat kunt lezen in bijlage 8 van de vergaderstukken. Mooi dat deze 

enthousiaste liefhebbers hun bijdrage gaan leveren aan het aantrekkelijk houden en vernieuwen van 

de duivensport. Een ander lichtpunt is de Olympiade die we gaan organiseren in 2024. Een prachtige 

kapstok om onze sport op een positieve manier voor het voetlicht te brengen. Wat is of zou dat 

wenkend perspectief dan kunnen zijn? Een gezonde duivensport, wellicht wat kleiner dan nu, waar 

spelplezier en het welzijn van duif centraal staan en die oud en jong samenbrengt. Een perspectief 

wat het waard is om je voor in te zetten. 

Tot zover de mijmeringen over de komende Ledenraad. 

De rechtsgang binnen onze organisatie gaat komende week een nieuwe fase in. De NPO heeft een 

conflict met een vereniging over het houden van illegale africhtingen en heeft die vereniging 

daarvoor beboet. Deze zaak komt komende week voor bij het Instituut Sport Rechtspraak (ISR). In 

het verleden zijn enkel fraudezaken aangebracht bij het ISR en dit is de eerste keer dat een geschil in 

de duivensport wordt voorgelegd aan het ISR. Uit de uitkomst van deze zaak zal o.a. blijken of onze 

reglementen en sanctie beleid voldoende robuust zijn. Het liefst zou je natuurlijk wegblijven van 

sancties en boetes maar soms ontkom je er niet aan zeker niet als het algemeen belang van de 

duivensport in het geding is. 

Begin dit jaar werden we opgeschrikt door nieuwe EU regelgeving welke een regelrechte aanslag was 

op de duivensport. Dat hebben we gelukkig weten te voorkomen. Maar dat betekent niet dat 

daarmee de dreiging van nieuwe wet- en regelgeving die de duivensport kunnen raken van de baan 

is. Integendeel, in zowel Den Haag als Brussel wordt er continue gewerkt aan nieuwe regelgeving die 

ons hard kunnen raken. We hebben onze contacten hersteld met andere dierenhouder verenigingen 

door definitief aan te sluiten bij KleindierNed en mede daardoor ook met beleidsmakers en politici in 

Den Haag en Brussel. Dit alles onder het motto samen sta je sterk en voorkomen is beter dan 

genezen en ons belang daarbij is helder; het behoud van onze geliefde sport. Mocht U kunnen 

bijdragen door kennis en of contacten aan dit immens grote belang van de duivensport dan kunt U 

zich melden bij het NPO bestuur. 

Gerard van de Aast, Secretaris a.i. 
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